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 Protokół Nr XL/23 

           Z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 25 sierpnia 2023 roku w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 

Sesja trwała od godz. 9.05 do godz. 10.30. 

Zgodnie z załączoną listą obecności uczestniczyło w niej 15 radnych oraz: 

- Pan Zbigniew Janik  - wójt gminy, 

- Pan Piotr Bębas  - sekretarz gminy,    

- Pani Agnieszka Liberek - skarbnik gminy. 

          Otwarcia XL sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Wcisło.  

Powitał wszystkich zebranych na sali obrad i stwierdził kworum wystarczające do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

Proponowany porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2023 rok. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Gnojno na lata 2023-2045. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie 

bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej własność Gminy Gnojno. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie umowy 

użytkowania wieczystego gruntu i odpłatnego nabycia na rzeczy Gminy 

Gnojno prawa własności budynków. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w 

piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu 

określającego zasady handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników. 

8. Zapytania i wolne wnioski. 

9. Zakończenie sesji. 

 

„Za” przyjęciem ww. porządku obrad głosowało 14 radnych, nikt nie był „przeciw”, 1 

„wstrzymał się” od głosu ( protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 

 

Do punktu 2-go.  

Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji. 

 W sprawie przyjęcia protokołu z XXXIX sesji z dnia 26 czerwca 2023 r. odbyły 

się dwa głosowania.  

„Za przyjęciem protokołu bez czytania głosowało 15 radnych i tylu samo radnych 

głosowało za przyjęciem protokołu w wersji opublikowanej na stronach 
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podmiotowych Biuletynu Informacji Publicznej (protokół z głosowania imiennego – w 

załączeniu). 

 

Do punktu 3-go. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2023 rok. 

Z protokołem z posiedzenia Komisji Planowania Budżetu i Finansów, odbytego w 

dniu 24 sierpnia 2023 r., zapoznał zebranych radny Artur Patrzałek ( kserokopia 

protokołu Nr 48/23 – w załączeniu). 

W związku z brakiem  pytań i uwag – przewodniczący obrad przystąpił do 

głosowania. 

Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 

się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr XL/302/23 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu. 

Do punktu 4-go. 

Podjęcie uchwały  w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Gnojno na lata 2023-2045. 

W związku z brakiem  pytań i uwag – przewodniczący obrad przystąpił do 

głosowania. 

Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 

się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr XL/303/23 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu. 

Do punktu 5-go. 

Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie 

bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej własność Gminy Gnojno. 

Głos zabrali: 

- Sekretarz gminy- projekt uchwał mówi o wyrażeniu zgody przez Radę Gminy 

Gnojno na sprzedaż w formie bezprzetargowej nieruchomości o powierzchni 0,0164 

ha w obrębie Wiktorów, które są własnością Gminy Gnojno w celu regulacji granic 

między sąsiadującymi nieruchomościami oznaczonymi nr ewid. 15/2, 16 i 14 w 

obrębie Wiktorów. 

- Wójt gminy – dodam ze swojej strony, że jest to taka sytuacja, do której co jakiś 

czas dochodzi na terenie naszej gminy. Ostatnio jeśli dobrze pamiętacie, to była taka 

sytuacja na Bugaju, gdzie dom pewnego mieszkańca był usytuowany w połowie na 

naszej działce. Kiedyś po prostu, ktoś tego nie dopilnował, czy geodeta nie zwrócił 

uwagi jak był projektowany ten budynek. Co jakiś czas wychodzą takie kłopotliwe 

sprawy, tak dla nas jak i dla właścicieli tych domów i działek, jesteśmy od tego aby to 

wyprostować. W tej sytuacji budynek zajmuje część naszej drogi, a droga w dalszym 

ciągu wchodzi w działkę tego właściciela, chodzi o to żeby to uregulować i nanieść 

na mapy tak jak jest w rzeczywistości. Wymaga to podjęcia uchwały oraz geodety i 

sprzedaży właścicielowi, którego budynek jest usytuowany w części naszej działki.  
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- Przewodniczący obrad – takie działki są o tak znikomej powierzchni, że nie 

zapewniają możliwości aby funkcjonowały odrębnie. 

- Wójt gminy – takie sytuacje ujawniają się od czasu kiedy składamy wnioski o 

dopłaty bezpośrednie, są kontrole które przyjeżdżają na miejsce i widzą że nie jest 

tak jak nasza mapa wskazuje, a my jesteśmy po to aby to uregulować. 

W związku z brakiem dalszych pytań– przewodniczący obrad przystąpił do 

głosowania. 

Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 

się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr XL/304/23 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu. 

Do punktu 6-go.  

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie umowy 

użytkowania wieczystego gruntu i odpłatnego nabycia na rzeczy Gminy Gnojno 

prawa własności budynków. 

Głos zabrali: 

- Sekretarz gminy – w czerwcu rada gminy podjęła uchwałę w której wyraziła zgodę 

na nabycie budynków położonych w Gnojnie na działce będącej własnością gminy, 

będącej w użytkowaniu wieczystym obecnych właścicieli. Chodzi o to, żeby w jednej 

uchwale wyrazić zgodę na rozwiązanie umowy użytkowania wieczystego i 

jednocześnie wyrazić zgodę na nabycie budynków, natomiast tamtą uchwałę w której 

wyraża się tylko zgodę na nabycie budynków uchyla.  

- Przewodniczący obrad – przybliżę, że chodzi o budynek po byłej restauracji w 

Gnojnie, teraz już wszyscy będą wiedzieli o co chodzi. 

- Wójt gminy – wyjaśnię dlaczego to wymaga takich procedur i powiem o cenie. Jest 

wycena tych budynków sporządzona przez rzeczoznawcę, jest różnica między tą 

wyceną a kwotą jaką życzą sobie właściciele. Wycena jest na niecałe 200 tys., 

właściciele chcą za te obiekty 230 tys., każdy właściciel będzie chciał więcej za swoją 

własność niż mówi wycena. Rozmawiałem tak jak z Wami, tak i z wieloma 

mieszkańcami i podjęliśmy decyzję, aby zakupić te budynki i zagospodarować to 

miejsce będące w centrum Gnojna. Każdy wie jak to miejsce wygląda na dzień 

dzisiejszy i można przypuszczać, że w dalszym ciągu mogłoby dalej  tak wyglądać 

gdyby obecni właściciele sprzedali to innej osobie. Jestem przekonany, że jest to 

dobry kierunek działania i cieszę się, że obecni właściciele zdecydowali się na 

sprzedaż i aby pozostały te budynki w dyspozycji gminy. Jest propozycja utworzenia 

żłobka, w następnych latach można by przystąpić do rozbudowy bądź utworzenia 

nowego, to już zależy od tego jakie będą potrzeby. Gdybyśmy musieli przeznaczyć 

swoje środki na zakup, to na pewno nie byłoby to możliwe, bo nie byłoby nas stać, a 

że w tym programie budowy żłobków jest możliwość zakupu, czy terenu, czy 

budynków przeznaczonych na żłobek, to z tej możliwości korzystamy. Będzie u nas 

w końcu żłobek, który jest potrzebny od wielu lat i to miejsce zostanie w końcu 

zagospodarowane. Po rozmowach i negocjacjach cena 230 tys. była dla właścicieli 

ceną ostateczną, podjąłem taką decyzję aby to kupić i zagospodarować. 
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W związku z brakiem dalszych pytań– przewodniczący obrad przystąpił do 

głosowania. 

Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 

się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr XL/305/23 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu. 

Do punktu 7-go.  

Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w 

piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu 

określającego zasady handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników. 

Głos zabrali: 

- Sekretarz gminy – pod koniec 2021 roku Sejm podjął ustawę o ułatwieniach w 

prowadzeniu handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników i w tej ustawie 

jest zapis, że rada gminy na terenie gminy powinna wyznaczyć miejsce dla takiego 

handlu. Ponieważ do tej pory u nas nie było to uregulowane, więc tą uchwałą Rada 

Gminy usuwa tą lukę i proponuje się w uchwale, żeby miejscem do takiego handlu 

był parking przy boisku szkolnym. On praktycznie jest używany w niewielkim 

zakresie, jedynie jest zastawiony w okolicach święta zmarłych, więc nie będzie to 

kolidowało z możliwością parkowania, jest to miejsce do handlu tylko w piątki i 

soboty. Do tego jest krótki regulamin, ponieważ rada została zobligowana do 

uchwalenia takiego regulaminu i w nim jest napisane, że można handlować w piątki i 

soboty za wyjątkiem świąt w godzinach od 7 do 17, po zakończeniu należy 

uporządkować miejsce handlu. 

- Radny Marian Okraj – dzisiaj podejmujemy bardzo ważną uchwałę dotyczącą 

handlu bezpośredniego artykułów rolnych przez rolników i ich domowników. Dobrze, 

że ta uchwała pojawiła się na dzisiejszej sesji, w moim odczuciu może trochę za 

późno, ponieważ jest już półtora roku po ukazaniu się obowiązującej ustawy, ale 

dobrze, że dzisiaj. To jest skrócenie dostawy produktów rolnych od rolnika do 

konsumenta. Jestem przekonany, że wybrany plac przez samorząd, Komisja 

rolnictwa nad tym pracowała, jest najlepszym z najlepszych, jeżeli pojawią się tam 

sprzedawcy i kupujący, ten plac będzie cieszył się powodzeniem. Wydaje mi się, że 

konsument będzie zadowolony, bo kupi świeży towar i za przyzwoitą cenę, a rolnik 

poprawi swój budżet domowy. 

- Radny Krzysztof Samburski – też bardzo się cieszę, na moment powstania tego 

miejsca. W 2021 roku to było uchwalone, to było dosyć dawno. Dobrze, że dochodzi 

do skutku, to jest bardzo dobry pomysł. Moja prośba byłaby taka, żeby za pomocą 

tutaj nas jakoś to rozpropagować, żeby doszło do pierwszych spotkań handlujących. 

Czasami będzie się ktoś obawiał, że przyjedzie, będzie stał sam i tak dalej. Jesteśmy 

typowo rolniczą gminą, mi dawno się marzyło, żeby tutaj taka giełda była, są w 

Pińczowie, Chmielniku, wszystkich okolicznych gminach, jest to dogodne dla 

mieszkańców. Byłoby dobrym pomysłem potraktować to poważnie, żeby to się 

zaczęło, a jak się zacznie i będzie miało rację bytu to samo się utrzyma. Jest to 

niesamowicie dobry pomysł. 
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- Radny Marian Okraj – nie zauważyłem w tej uchwale o zabezpieczeniu 

pomieszczenia socjalnego dla sprzedających, ponieważ jak ktoś tam przyjedzie 

sprzedawać to nie na godzinę, nie na dwie i jestem przekonany, że taki socjal będzie 

potrzebny, co z tym zrobimy? 

- Wójt gminy – myślę, że w tym wypadku wykorzystamy te tzw. toi toje, tak jak przy 

innych sytuacjach, a potem zobaczymy jak to wszystko będzie się rozwijać. Myślę, że 

po podjęciu tej uchwały jak już informacja pójdzie do naszych rolników, kogoś to 

zainteresuje. Nawet jak nie zainteresuje, to będziemy próbowali dotrzeć do tych 

rolników, promować, a z drugiej strony przyciągnąć na ten teren kupujących. Idzie 

zima są potrzebne ziemniaki, pietruszka, marchewka, niekoniecznie trzeba jechać do 

Chmielnika, czy do Staszowa, tutaj każdy zna rolników, wie co kupuje, wie co je. 

Rodziny naszych mieszkańców, które mieszkają w dużych miastach, mogą 

przyjechać, odwiedzić rodzinę, a jednocześnie zrobić zakupy płodów rolnych. Powoli 

małymi krokami to uszy i myślę z pożytkiem dla każdego. 

- Przewodniczący obrad – trzeba mieć świadomość, że uchwała, którą podejmujemy, 

jest uchwałą wstępną co do działalności. Na to, żeby targowisko funkcjonowało 

dobrze składa się wiele elementów, tu mamy na przykład, że nieodpłatnie, ale 

wiadomym jest, że chodzi o rolników. Gdziekolwiek sprzedawane są produkty rolne, 

pojawiają się również stoiska ze sprzedażą odzieży i innych. To trzeba będzie w 

przyszłości uwzględnić, nie można tego blokować, tylko uregulować stan prawy żeby 

to było możliwe, bo są to uwarunkowania, które wpłyną na rozwój tego miejsca, tej 

bazy handlowej dla rolników. Będziemy się przyglądać w jakim kierunku to będzie 

szło i jakie będą potrzeby, wszystko to będzie musiało być dopięte pod kątem 

prawnym, formalnym. 

W związku z brakiem dalszych pytań– przewodniczący obrad przystąpił do 

głosowania. 

Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 

się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr XL/306/23 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu. 

Po głosowaniu przewodniczący ogłosił 15-minutową przerwę w obradach. 

 

Do punktu 8-go.  

 Zapytania i wolne wnioski. 

Zapytania i wolne wnioski zgłosili: 

- Radny Marian Okraj – korzystając z wolnych wniosków, porozmawiajmy o 

problemach, które nurtują ludzi i ludzie oczekują, żebyśmy te problemy rozwiązywali. 

Będę mówił dzisiaj o bezpieczeństwie na drogach lokalnych tych, którymi zarządza 

gmina. Mamy wiele kilometrów dróg i te drogi, jak przejeżdżamy nimi są różne, jedne 

bezpieczne a inne nie, zadbajmy o to wszyscy razem, począwszy od sołtysa aż do 

wójta. To są drobne problemy, ale usunięcie ich w czasie nie sprawia żadnych 

trudności. W ostatnim czasie zauważyłem, że służby odpowiedzialne za to, za stan 
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dróg, nie radzą sobie, musielibyśmy coś tu razem uradzić i zmienić w tym kierunku, 

ponieważ takie drobne elementy inwestycyjne są odkładane w czasie, a ruch kołowy, 

który odbywa się na tych drogach nie może czekać. W ostatnim czasie wydaliśmy 

sporą kwotę pieniędzy na ustawienie znaków drogowych. Dzisiaj przejeżdżając te 

znaki są niewidoczne, bezużyteczne, zarosły krzakami. Trzeba będzie coś z tym 

zrobić, a jeszcze wrócę do pracowników, którzy usuwają te przeszkody, jeżeli sołtys 

stanie z nimi i pokaże co uciąć, to utną, a jak odejdzie, to już ucięte są tak 

połowicznie. Miałbym pomysł, żeby zwiększyć środki w budżecie na utrzymanie dróg, 

wynająć firmę zewnętrzną, żeby się tym zajęła, bo w taki sposób nie damy rady, żeby 

te drogi były bezpieczne. To jest moja sugestia, możemy nad tym pracować, 

rozmawiać. 

- Radny Krzysztof Samburski – w temacie, który Pan Marian podjął, rzeczywiście tak 

jest, że dużą rolę bezpieczeństwa ma przejrzystość drogi, ja też zauważyłem, że 

pozarastane są te drogi, zakręty krzakami, trudno tego nie zauważyć. Zauważyłem 

jeszcze jedną rzecz taką, że jeżeli się nie zadba od samego początku, załóżmy droga 

jest zrobiona, wykopany rów i zaczynają tam rosnąć krzaki, drzewa i tak dalej, jeżeli 

nie zadba się na samym początku, żeby nie dopuścić do tego, żeby to nie zarastało 

to później są problemy. Ja na przykład, ostatnio zwracałem się do Powiatowego 

Zarządu Dróg, żeby usunąć drzewa na odcinku z Suskrajowic do Borzykowej, tam są 

już drzewa, a później są problemy takie że, a średnica za duża, trzeba pozwolenie, a 

to gniazda do 15 października też nie można. Najlepiej o to zadbać, nie wiem czy jest 

to możliwe w formie oprysku, nie wiem jak to jest z dopuszczalnością, najważniejsze 

jest to, żeby nie dopuścić do zarastania, bo później jest masę roboty i praktycznie 

nikt nie jest w stanie tego zrobić. Ponawiam jeszcze prośbę, są u nas korytka 

zakupione przy dużym wkładzie sołtysa, dobrze wynegocjował, kupił. One tam są 

leżą i leżą, jakby były położone, to też by to bezpieczeństwo poprawiło, fundusz 

ludzie przekazali zgodnie z umową, to leży, czas najwyższy żeby to położyć, niechby 

to służyło. Jakby trzeba coś tam służyć, jakąś przyczepą, czy coś tutaj pomóc tej 

ekipie naszej, to bardzo chętnie służę, żeby to uruchomić , bo jest to dość wąska 

droga i puki jest sucho to by się idealnie zrobiło. 

- Przewodniczący obrad – bezpieczeństwo na drogach w dużym stopniu zależy od 

czytelności tych dróg, bardzo dużo też zależy od użytkowników. W Palonkach co 

miesiąc, półtora, były kolizje, wypadki na tym skrzyżowaniu tu jak się jedzie od Skadli 

do Broniny i od Balic w stronę na Bosowice. Stawiane były znaki pionowe różnego 

rodzaju, nie skutkowało to, szczególnie na obcych rejestracjach ludzie byli 

uczestnikami tych kolizji. Naniesiono takie progi, czyli te jakby powiedzieć znaki 

poziome, od tego czasu jest spokój. Moja propozycją jest, aby zrobić coś takiego w 

Maciejowicach, byłoby to naprawdę wskazana, bo tam też już była niejedna kolizja i 

wypadki. Można zasugerować dla powiatu, aby wykonali takie zabezpieczenia na 

wzór tego co jest w Palonkach. Na miarę możliwości, ale działania muszą być 

podjęte, ale o Maciejowice bym się upominał w szczególny sposób dlatego, że tu jest 

zagrożenie. 

- Radny Damian Hen – w miejscowości Zagrody, tam jest taki skręt na Januszowice, 

jest tam mostek i już jest w takim stanie, że z przyczep spadają bale słomy. Jeszcze 
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za miejscowością Zagrody, tam w tym dołku po opadach deszczu, tam 30 

centymetrów wody stoi na drodze, trzeba by zebrać pobocze. 

- Sołtys Ewa Turlińska – ja też w sprawie bezpieczeństwa, odnośnie drogi od Woli 

Bokrzyckiej w stronę Glinki, tam jest taki rów w którym jest wyłożona kratka, on jest w 

tej chwili trzy czwarte zamulony. Trzeba wysłać tam kilku ludzi, bo nie wiem czy 

koparką da się pracować w tej skarpie, ale jeszcze trochę i to się zatka i będzie 

naprawdę problem. Jest tam naprawdę niebezpiecznie, jest wąsko, nie ma nawet 

gdzie zjechać. 

- Radny Marian Okraj – mam jeszcze na uwadze zabytki, które istnieją na obszarze 

naszej gminy. Przejeżdżając drogami lokalnymi, często widzimy obok kapliczek, 

figur, krzyży, są to miejsca kultu religijnego danej miejscowości i wypadałoby o nie 

zadbać. Są zadbane, są też i zaniedbane, ale to już jest w gestii mieszkańców danej 

miejscowości. Jadąc do Pożóg przejeżdżamy obok figury świętego Jana Chrzciciela, 

usytuowanego przy zbiorniku wodnym. Jest to figura moim zdaniem zabytkowa, 

ponieważ zacytuję napis wyryty w piaskowcu przy tej figurze „Święty Janie, uproś 

nam łaski u Boga. Fundacja wsi Pożogi 1947 rok”. Przy tej figurze samoistnie wyrosło 

drzewo, zauważyłem, że zaczyna swoimi korzeniami niszczyć tą figurę. Kiedy 

pracownicy robili wycinkę gałęzi, poleciłem usunąć to drzewo. Okazało się, że nie 

usuną, bo są odpowiednie procedury na ścięcie drzewa. Liczyłem, że trzy miesiące 

minęło od tej chwili, to drzewo zostanie usunięte, nie zostało. Byłem u pań, które się 

tym zajmują i cały czas obstawiają się procedurami, te procedury nie mogą trwać w 

nieskończoność. Trzeba podjąć działania i usunąć to drzewo, ponieważ korzenie 

uszkodzą tą figurę, a jest zadbana, pielęgnowana przez mieszkańców. 

- Sołtys Zofia Panak – za Kalebami co jest ten lasek, tam ktoś wywiózł butelki w 

plastikowych workach. Wydaje mi się, że Darek jak kosił to tego nie zauważył, to 

wszystko się porozrywało i liczę na to, że te pobocza zrobią chłopaki jak się im trochę 

rozluźni praca, chciałbym po prostu aby te pobocza wycieli. 

- Wójt gminy – co do tych worków śmieci, to myślę, że nie robią tego nasi 

mieszkańcy, tym bardziej, że każdy z nas ma kosz i za te śmieci płacimy, czy je 

mamy czy nie mamy. To chyba złośliwość, żeby wyrzucić ten worek, żeby otoczenie 

gorzej wyglądało. To, co wspomniałem nawet w nawiązaniu do tego żłobka, czasem 

ktoś zareaguje gdy wyśle się do niego pismo, gdy jest rzetelny. Ten przykład na 

Kosterze, gdzie poinformowaliśmy właściciela, że u niego zrobiło się to wysypisko i 

należą mu się podziękowania, bo ten teren uporządkował, powycinał drzewa. Nie 

każdy tak zadziała, bo jego tutaj nie ma, a niech gmina sama zadba i zrobi. Potem 

dochodzi do tego, że u nas pracownicy się nie wyrabiają i w sumie tak jest. To co my 

zaniedbamy osobiście koło naszego miejsca zamieszkania, muszą później robić 

pracownicy. Byłby na pewno czas na usuwanie drzew, częściowe remonty dróg. Koło 

placów zabawa, nie wszędzie, nie w każdej miejscowości, bo niektóre miejscowości 

same dbają o to. Te place zabaw są przecież dla dzieci z tych miejscowości, a 

muszą wycinać i dbać o porządek nasi pracownicy. Jak urośnie trawa, trzeba 

wykosić, kosz na śmieci pełen trzeba wyrzucić, zarosło pobocze między szosą a 

ogrodzeniem też jest telefon. Dam przykład jak u nas jest w Grabkach Małych, jest 

droga powiatowa, nikogo to nie interesuje czy to droga powiatowa, czy wojewódzka, 
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czy gminna, przed swoim domem każdy chce mieć zadbany teren. Jest to dobra 

praktyka, aby zadbać o teren przed swoją posesją, a naprawdę czasem to niewiele 

kosztuje. Z drzewami rzeczywiście jest problem, bo co jakiś czas na facebooku, jak 

drzewo gdzieś usuniemy, to później jest opisywane, że pszczółka nie ma gdzie 

siadać, pomimo to, że pokazujemy zdjęcia tych usuwanych drzew, gdzie środek jest 

pusty i to drzewo stwarza zagrożenie dla mieszkańców. Nie jest to możliwe, aby 

wynająć firmę do wyczyszczenia tych poboczy, no naprawdę nie wiem jakie byłyby 

tego koszty. Jeśli coś nie zostało wykonane tak jak trzeba, to zgłaszajcie. 

Zauważyliście pewnie, że jeśli ubytki są uzupełniane suchym asfaltem, to nie jest to 

rozwiązanie trwałe, a w tamtym roku wynajęliśmy firmę, która wykorzystywała lepik 

czy gorącą smołę. Też nie jest to rozwiązanie idealne, ale przynajmniej jest trwałe na 

dłuższy czas. Zgłoście dziś nawet ja jesteście takie miejsca, gdzie jest dużo pęknięć i 

ubytków i w tym roku jeszcze spróbujemy w ten sam sposób to naprawić, bo daje to 

efekty.  

- Radna Aneta Jurkowska – zgłaszałam ten asfalt koło piekarni, tam rzeczywiście są 

ubytki, jak jest deszcz to nie można tamtędy przejechać. 

- Wójt gminy – to właśnie takie miejsca jak Pani radna tutaj przedstawiła zgłaszajcie, 

bo tych maszyn nie sprowadzą do małego ubytku, to urządzenie potrzebuje czasu 

aby odpowiednio podgrzać tą smołę. Zgłosiliśmy teraz do naboru z Polskiego Ładu 

wnioski za ładnych parę milionów, na budowę i remonty dróg. Co do dróg 

powiatowych, to poprosimy i zasugerujemy zmianę tych oznaczeń i aby 

zamontowano elementy, które poprawią bezpieczeństwo. Miejcie kontakt z 

mieszkańcami, aby czuć się bardziej odpowiedzialnym za otoczenie obok siebie, bo 

naprawdę tak jak jeźdźcie na terenie naszej gminy  między miejscowościami, to 

widać różnicę gdzie ktoś chce zadbać.  

- Radny Wincenty Krawczyk –droga ze Skadli do Raczyc, jest przepust koło mojej 

posesji z tyłu, jest to droga powiatowa, przyjadą wysypią worek asfaltu i pojadą. 

Przejedzie duży samochód i dół jest z powrotem. 

- Wójt gminy – zgłosimy to przy okazji tych innych ubytków. Poruszę jeszcze temat 

tych wszystkich inwestycji, które na tym terenie są wykonywane, a są również 

pytania dlaczego ich zaniechaliśmy? Pamiętacie, że wszystkie te budowy i remonty, 

porządkowanie terenu, parkingi, są w systemie zaprojektuj i wybuduj, czyli wiadomo, 

że wtedy można na terenie coś wykonywać, gdy uzyska się na to zgodę czy 

pozwolenie, zdarzają się wtedy przestoje, takie jak koło kościoła, czy na zbiorniku w 

Skadli. Wykonawcy, gdyby mogli to szybko by to skończyli, bo im też zależy, aby jak 

najszybciej skończyć, wziąć za to pieniądze, zrobić odbiór i aby było to użytkowane. 

- Radny Wincenty Krawczyk – ja tak tłumaczę mieszkańcom Skadli, ale mówią, że 

chyba nie będzie robione. Nie mam siły już tłumaczyć. 

- Radny Marian Okraj – na ostatniej sesji zgłaszałem montaż lustra na skrzyżowaniu 

ulic w Pożogach, trzeba zgłaszać nowy wniosek? 

- Wójt gminy – dowiem się tego, pewnie komuś uciekło. 

- Radny Krzysztof Samburski – los tej pierwszej koparki, ona jest? 

- Wójt gminy – jest, sprzedać i tak się ją sprzeda, a w ostatnim czasie w miejscach 

niedalekich od urzędu była wykorzystywana. Te maszyny starszego typu, takie jak 
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ciągniki, czy koparki, nie mają tej automatyki, elektroniki w której kiedy nastąpi awaria 

czeka się na naprawę tygodniami. 

- Radny Krzysztof Samburski – pytam dlatego, czy nie warto by się było zastanowić 

nad kupnem tej kosiarki do wykaszania poboczy z możliwością zamontowania na 

takiej maszynie, trudno kupować ciągnik, bo to kosztuje. Jeżeli byłaby taka 

możliwość techniczna... 

- Wójt gminy – jest taki zamiar, aby zakupić tego typu urządzenie, musimy się 

spotkać wspólnie i jeżeli ktoś orientuje się w tego typu urządzeniach to może 

doradzić, czy kupować nową, gdzie to naprawdę będą duże pieniądze, albo używaną 

w dobrym stanie. Myślimy o zakupie, ale nie porównamy się z sąsiednimi gminami, 

bo u nas jest jak jest z dochodami i to tylko jest jedyny hamulec 

- Radny Krzysztof Samburski – bo maszyna stoi, brakuje kosiarki. Wydaje mi się, że 

nawet jakby o trzech pracowników więcej zatrudnić, to nie poradzą sobie z tym. 

Kiedy spadnie deszcz, trawa rośnie wszędzie i jest potrzeba tej chwili, że wszędzie 

trzeba wykosić, nie da się maszyn zastąpić siłą ludzką, wystarczyłby tylko operator. 

- Wójt gminy – od tamtego roku było planowane, później zaistnieje, że pieniądze na 

to przeznaczone, muszą iść na coś innego. 

 

 Pan Krzysztof Parada, sołtys wsi Zawada, został w tym roku wyróżniony w 

konkursie „Sołtys Roku”. Z tej okazji została wręczona statuetka od Stowarzyszenia 

Sołtysów Ziemi Kieleckiej oraz upominek od Urzędu Gminy. Serdeczne gratulacje w 

imieniu swoim, Marszałka Województwa Świętokrzyskiego, Prezesa SSZK, Panu 

sołtysowi złożył Wójt gminy. 

Do punktu 9-go 

             W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad XL sesji, 

Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Wcisło dokonał jej zamknięcia.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.- 

         

 Protokolant:                                                            Przewodniczący obrad: 

     Martyna Ziółkowska                                                          Stanisław Wcisło 

 

Niniejszy protokół stanowi zwięzłą, skróconą wersję przebiegu posiedzenia XL sesji 

Rady Gminy Gnojno, która odbyła się w dniu 25 sierpnia 2023 roku. Dokładny jej 

przebieg zawiera nagranie, udostępnione na stronie Biuletynu Informacji Publicznej 

Gminy Gnojno. 


